
Valby, september 2011 

Til Boligudvalget (kopi til de politiske partier) 

Vi er en gruppe af almene lejere, som føler stor frustration over stigmatisering, 
nedvurderende omtale i medier samt den førte politik vedr. den almene bolig
sektor. 

Vi har derfor følgende spørgsmål til de politiske partier, som vi ser frem til at få 
nogle svar på. 

1. Fra 2001 er Landsbyggefonden blevet lænset for ca.10 milliarder. Hvad er 
disse penge brugt til ? Og får vi noget tilbage ? 

2. Tidligere gik Landsbyggefondens midler overvejende til renovering og ved
ligeholdelse. Nu skal den også finansiere nedrivninger, bygning af plejehjem 
samt forebyggelse af kriminalitet. 
Er det kun de almene lejere, der skal betale for noget som vel egentlig er en 
samfundsopgave ? 

3. Det virker som om nogle partier mener at Landsbyggefondens midler tilhører 
staten. Er man ikke klar over, at pengene er indbetalt af de almene lejere ? 

4. Er det rimeligt at der pålægges moms på boligadministration samt køb af 
byggegrunde i en tid med skattestop ? 

Derudover er det til stor irritation jævnligt i medierne at blive konfronteret med: 
At nu er der "givet" x-antal milliarder til den almene boligsektor. 
Der er ikke givet noget som helst. 
Det er jo de almene lejeres egne opsparede midler, der bliver brugt. 

På vegne af en gruppe almene lejere i forskellige boligselskaber 

Britta Jonsson 

Sjælør Boulevard 125, 3. tv. 
2500 Valby 
mail: brittaogsvend@webspeed.dk 
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